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Protokół Nr LXI/2023 

Sesja Rady Gminy Mińsk Mazowiecki 

w d n i u 2 8 g r u d n i a 2 0 2 3 r . 

L X I S e s j a R a d y G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i w V I I I k a d e n c j i odbyła się w d n i u 
2 8 g r u d n i a 2 0 2 3 r . , w g o d z i n a c h 1 1 : 0 0 - 1 5 : 3 0 w s a l i k o n f e r e n c y j n e j Urzędu G m i n y Mińsk 
M a z o w i e c k i , u l . J . Chełmońskiego 1 4 . 

W s e s j i u c z e s t n i c z y l i r a d n i R a d y G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i , sołtysi G m i n y 
Mińsk M a z o w i e c k i , p . A n t o n i J a n u s z P i e c h o s k i Wójt G m i n y , p . Radosław L e g a t Zastępca 
Wójta, p . J o l a n t a D a m a s i e w i c z S e k r e t a r z G m i n y , p . K a t a r z y n a K a l i n o w s k a S k a r b n i k G m i n y , 
d y r e k t o r z y g m i n n y c h placówek oświatowych, mieszkańcy i z a i n t e r e s o w a n e o s o b y . 

Punkt 1. 
Otwarcie sesji 

Pan Przemysław WOJDA Przewodniczący Rady Gminy Mińsk Mazowiecki otworzył 
o b r a d y L X I s e s j i R a d y G m i n y i powitał w s z y s t k i c h przybyłych i oglądających sesję. 

Głosowania j a w n e i m i e n n e p o d c z a s s e s j i odbywają się z a pośrednictwem 
o p r o g r a m o w a n i a umożliwiającego niezwłoczne p o d a w a n i e d o p u b l i c z n e j wiadomości s p o s o b u 
głosowania poszczególnych r a d n y c h . Imienny wykaz głosowania radnych 
z L X I sesji Rady Gminy Mińsk Mazowiecki stanowi załącznik do ninieiszego 
protokołu. 

Punkt 2. 
Sprawdzenie obecności 

Obecność potwierdziło 13 r a d n y c h . 
W t r a k c i e s e s j i l i c z b a r a d n y c h ulegała z m i a n i e . 

Punkt 3. 
Uchwalenie porządku obrad sesji 

Przewodniczący Rady przedstawił p r o p o n o w a n y porządek o b r a d L X I s e s j i - n i e zgłoszono 
wniosków i u w a g d o p r o p o n o w a n e g o porządku o b r a d . 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
proponowanego porządku obrad 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
Za przyjęciem było 13 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
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Przyjęty porządek obrad: 
1. O t w a r c i e s e s j i 
2. S p r a w d z e n i e obecności 
3. U c h w a l e n i e porządku o b r a d 
4. Przyjęcie protokołu z L X s e s j i R a d y G m i n y 
5. Wręczenie nagród w k o n k u r s i e n a najpiękniejszą kartkę bożonarodzeniową 

p n . „Świąteczna k a r t k a " i w k o n k u r s i e f o t o g r a f i c z n y m „Jesień w G m i n i e Mińsk 
M a z o w i e c k i " 

6. S p r a w o z d a n i e z działalności Wójta 
7. S p r a w o z d a n i e z opłat p l a n i s t y c z n y c h w 2 0 2 3 r . 
8. Uchwała w s p r a w i e W i e l o l e t n i e j P r o g n o z y F i n a n s o w e j G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i 

n a l a t a 2 0 2 4 - 2 0 3 2 
9. Uchwała w s p r a w i e u c h w a l e n i a budżetu G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i n a 2 0 2 4 r o k 
10. Uchwała w s p r a w i e z m i a n w budżecie G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i n a 2 0 2 3 r o k 
11. Uchwała w s p r a w i e z m i a n W i e l o l e t n i e j P r o g n o z y F i n a n s o w e j G m i n y Mińsk 

M a z o w i e c k i n a l a t a 2 0 2 3 - 2 0 3 2 
12. Uchwała w s p r a w i e określenia szczegółowych z a s a d , t r y b u p r z y z n a w a n i a i p o z b a w i a n i a 

o r a z rodzajów i wysokości nagród i wyróżnień z a osiągnięte w y n i k i s p o r t o w e 
13. Uchwała w s p r a w i e p o w i e r z e n i a M i a s t u Mińsk M a z o w i e c k i p r o w a d z e n i a niektórych 

działań w r a m a c h zadań p u b l i c z n y c h dotyczących rozwiązywania problemów 
uzależnień, przeciwdziałania p r z e m o c y w r o d z i n i e i o c h r o n y o f i a r p r z e d przemocą o r a z 
u d z i e l e n i a d o t a c j i n a t e n c e l w 2 0 2 4 r o k u 

14. Uchwała w s p r a w i e przystąpienia G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i d o p r o g r a m u 
„Ogólnopolska K a r t a S e n i o r a " 

15. Uchwała w s p r a w i e u c h w a l e n i a r a m o w e g o p l a n u p r a c y R a d y G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i 
n a 2 0 2 4 r . i s p o s o b u j e g o r e a l i z a c j i 

16. Uchwała w s p r a w i e z a t w i e r d z e n i a p l a n u p r a c y K o m i s j i Budżetu i I n w e s t y c j i 
R a d y G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i n a 2 0 2 4 r . 

17. Uchwała w s p r a w i e z a t w i e r d z e n i a p l a n u p r a c y K o m i s j i Oświaty, K u l t u r y i S p o r t u 
R a d y G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i n a 2 0 2 4 r . 

18. Uchwała w s p r a w i e z a t w i e r d z e n i a p l a n u p r a c y K o m i s j i S k a r g , Wniosków i P e t y c j i 
R a d y G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i n a 2 0 2 4 r . 

19. Uchwała w s p r a w i e z a t w i e r d z e n i a p l a n u p r a c y K o m i s j i R e w i z y j n e j R a d y G m i n y 
Mińsk M a z o w i e c k i n a 2 0 2 4 r . 

20. Uchwała w s p r a w i e r o z p a t r z e n i a s k a r g i n a Wójta G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i 
z d n i a 2 5 l i s t o p a d a 2 0 2 3 r . 

21. W o l n e w n i o s k i 
22. Zamknięcie o b r a d 

Punkt 4. 
Przyjęcie protokołu z L X sesji Rady Gminy 

Przewodniczący Rady zapytał, c z y są u w a g i d o p r z e d s t a w i o n e g o protokołu — u w a g 
n i e zgłoszono. Przewodniczący, w o b e c b r a k u u w a g , uznał protokół z a przyjęty. 
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Punkt 5. 
Wręczenie nagród w konkursie na najpiękniejszą kartkę bożonarodzeniową 

pn. „Świąteczna kartka" i w konkursie fotograficznym 
„Jesień w Gminie Mińsk Mazowiecki" 

P r z e d s t a w i o n o laureatów k o n k u r s u n a najpiękniejszą kartkę bożonarodzeniową 
p n . „Świąteczna k a r t k a " i w k o n k u r s i e f o t o g r a f i c z n y m „Jesień w G m i n i e Mińsk 
M a z o w i e c k i " . 
N a g r o d y zostały wręczone l a u r e a t o m . 

Punkt 6. 

Sprawozdanie z działalności Wójta 

Wójt - przedstawił s p r a w o z d a n i e z e s w o j e j działalności i z p r a c y Urzędu G m i n y . 

Punkt 7. 
Sprawozdanie z opłat planistycznych w 2023 r. 

Pani Urszula Milewska pracownik Urzędu Gminy - przedstawiła s p r a w o z d a n i e 
z opłat p l a n i s t y c z n y c h w 2 0 2 3 r . 
Radny Jarosław Krupski - zapytał, c z y w związku z dużymi k o s z t a m i w y k o n a n i a operatów 
s z a c u n k o w y c h , t j . 8 7 0 zł z a o p e r a t , w ogólnym r o z l i c z e n i u u z y s k u j e się z y s k n e t t o z opłat. 
Pani Milewska - odpowiedziała, że zdarzają się s y t u a c j e , w których n a l i c z o n a opłata j e s t 
m n i e j s z a niż k o s z t w y k o n a n i a o p e r a t u , a l e są też n a l i c z a n e opłaty z n a c z n i e większe. 
W ogólnym r o z l i c z e n i u wpływy przekraczają k o s z t y p o n i e s i o n e n a rzeczoznawcę 
majątkowego i korespondencję. Z t y c h środków f i n a n s o w a n e są k o l e j n e p l a n y m i e j s c o w e . 
Niezależnie o d t e g o j a k i byłby w y n i k f i n a n s o w y obowiązkiem u s t a w o w y m j e s t b a d a n i e aktów 
i t r z e b a t o realizować. 

Punkt 8. 
Uchwała w sprawie Wiełołetniej Prognozy Finansowej Gminy Mińsk Mazowiecki 

na łata 2024-2032 

Wójt Gminy - poinformował o z a s a d a c h t w o r z e n i a p r o j e k t u budżetu. Łączna k w o t a 
dochodów została określona n a 1 1 2 9 3 1 6 2 2 , 8 2 zł. D e f i c y t budżetu został określony 
w wysokości 8 3 2 7 0 0 0 zł. S y t u a c j a budżetowa j e s t b e z p i e c z n a . Wójt podziękował r a d n y m 
z a z r o z u m i e n i e i p r a c e n a d p r o j e k t e m budżetu. 
Pani Skarbnik - poinformowała j a k i e e l e m e n t y i i n f o r m a c j e z g o d n i e z p r z e p i s a m i zostały 
uwzględnione p o d c z a s sporządzania W i e l o l e t n i e j P r o g n o z y F i n a n s o w e j . W P F o b e j m u j e 
s w y m z a k r e s e m l a t a 2 0 2 4 - 2 0 3 2 . Kwotę dochodów budżetu n a 2 0 2 4 r o k u s t a l o n o 
w wysokości 1 1 2 9 3 1 6 2 2 , 8 2 zł, z t e g o : d o c h o d y bieżące są w wysokości 8 3 8 2 2 7 2 1 zł; 
d o c h o d y majątkowe są w wysokości 2 9 1 0 8 9 0 1 , 8 2 zł. Kwotę wydatków budżetu n a 2 0 2 4 r o k 
u s t a l o n o w wysokości 1 2 1 2 5 8 6 2 2 , 8 2 zł, z t e g o : w y d a t k i bieżące w wysokości 7 4 9 7 4 4 0 7 , 5 1 
zł; w y d a t k i majątkowe w wysokości 4 6 2 8 4 2 1 5 , 3 1 zł. D e f i c y t budżetu określono 
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w wysokości 8 3 2 7 0 0 0 zł i z o s t a n i e s f i n a n s o w a n y z przychodów j e d n o s t e k samorządu 
t e r y t o r i a l n e g o , z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów o r a z w y e m i t o w a n y c h papierów 
wartościowych n a spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. W budżecie n a 2 0 2 4 r . 
z a p l a n o w a n o dodatnią różnicę pomiędzy d o c h o d a m i i w y d a t k a m i bieżącymi i w związku 
z t y m z a c h o w a n a została r e l a c j a określona w a r t . 2 4 2 u s t . 1 u s t a w y o f i n a n s a c h p u b l i c z n y c h . 
Spełniona została również r e l a c j a określona w a r t . 2 4 3 u s t . 1 . 
Przewodniczący Rady - przedstawił uchwałę N r 3 . h . / l 6 0 / 2 0 2 3 Składu Orzekającego 
R e g i o n a l n e j I z b y O b r a c h u n k o w e j w W a r s z a w i e z d n i a 4 g r u d n i a 2 0 2 3 r . w s p r a w i e o p i n i i 
0 p r o j e k c i e uchwały W i e l o l e t n i e j P r o g n o z y F i n a n s o w e j G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i n a l a t a 
2 0 2 4 - 2 0 3 2 . O p i n i a j e s t p o z y t y w n a . 
Uchwała Nr 3. h./l 60/2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Radny Sławomir Komuda Przewodniczący Komisji Budżetu i Inwestycji - przedstawił 
pozytywną opinię K o m i s j i w s p r a w i e p r o j e k t u uchwały W i e l o l e t n i e j P r o g n o z y F i n a n s o w e j 
G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i n a l a t a 2 0 2 4 - 2 0 3 2 . 
Opinia Komisji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady - otworzył dyskusję - n i e zgłoszono chęci z a b r a n i a głosu. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
Za podjęciem uchwały było 13 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu. 

Uchwała w sprawie Wiełołetniej Prognozy Finansowej Gminy Mińsk Mazowiecki 
na łata 2024-2032 została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała N r L X I . 5 7 6 . 2 0 2 3 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Punkt 9. 
Uchwała w sprawie uchwałenia budżetu Gminy Mińsk Mazowiecki na 2024 rok 

Skarbnik Gminy - poinformowała j a k i e e l e m e n t y i i n f o r m a c j e z g o d n i e z p r z e p i s a m i zostały 
uwzględnione p o d c z a s sporządzania p r o j e k t u budżetu, a następnie przedstawiła p r o j e k t 
uchwały budżetowej. Kwotę dochodów budżetu n a 2 0 2 4 r o k u s t a l o n o w wysokości 
1 1 2 9 3 1 6 2 2 , 8 2 zł, z t e g o : d o c h o d y bieżące są w wysokości 8 3 8 2 2 7 2 1 zł; d o c h o d y 
majątkowe są w wysokości 2 9 1 0 8 9 0 1 , 8 2 zł. Kwotę wydatków budżetu n a 2 0 2 4 r o k u s t a l o n o 
w wysokości 1 2 1 2 5 8 6 2 2 , 8 2 zł, z t e g o : w y d a t k i bieżące w wysokości 7 4 9 7 4 4 0 7 , 5 1 zł; 
w y d a t k i majątkowe w wysokości 4 6 2 8 4 2 1 5 , 3 1 zł. Przedstawiła również strukturę dochodów 
1 wydatków budżetowych. D e f i c y t budżetu określono w wysokości 8 3 2 7 0 0 0 zł. D e f i c y t 
z o s t a n i e s f i n a n s o w a n y z przychodów j e d n o s t e k samorządu t e r y t o r i a l n e g o , z tytułu 
zaciągniętych pożyczek i kredytów o r a z w y e m i t o w a n y c h papierów wartościowych n a spłatę 
wcześniej zaciągniętych zobowiązań. W budżecie n a 2 0 2 4 r . z a p l a n o w a n o dodatnią różnicę 
pomiędzy d o c h o d a m i i w y d a t k a m i bieżącymi i w związku z t y m z a c h o w a n a została r e l a c j a 
określona w a r t . 2 4 2 u s t . 1 u s t a w y o f i n a n s a c h p u b l i c z n y c h i j e s t t o t z w . nadwyżka 
o p e r a c y j n a . 
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Radny Sławomir Komuda Przewodniczący Komisji Budżetu i Inwestycji - przedstawił 
uchwałę N r 3 . h . / l 5 8 / 2 0 2 3 Składu Orzekającego R e g i o n a l n e j I z b y O b r a c h u n k o w e j 
w W a r s z a w i e z d n i a 4 g r u d n i a 2 0 2 3 r . w s p r a w i e wyrażenia o p i n i i o p r o j e k c i e uchwały 
budżetowej G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i n a r o k 2 0 2 4 o r a z możliwości s f i n a n s o w a n i a 
p r z e w i d z i a n e g o w n i m d e f i c y t u budżetowego. Przedłożony p r z e z Wójta p r o j e k t uchwały 
budżetowej n a r o k 2 0 2 4 w r a z z u z a s a d n i e n i e m został z a o p i n i o w a n y p o z y t y w n i e . Możliwości 
s f i n a n s o w a n i a d e f i c y t u budżetowego n a r o k 2 0 2 4 p r z e d s t a w i o n e g o w p r o j e k c i e uchwały 
budżetowej z a o p i n i o w a n o p o z y t y w n i e . 
Uchwała Nr 3. h./l58/2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Radny Sławomir Komuda Przewodniczący Komisji Budżetu i Inwestycji - przedstawił 
pozytywną opinię K o m i s j i w s p r a w i e p r o j e k t u budżetu G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i n a 2 0 2 4 r . 
z p o p r a w k a m i przyjętymi p r z e z Komisję Budżetu i I n w e s t y c j i . 
Opinia Komisji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Następnie r a d n y K o m u d a przedstawił w n i o s e k d o p r o j e k t u budżetu G m i n y Mińsk 
M a z o w i e c k i n a 2 0 2 4 r . w y p r a c o w a n y i przegłosowany p r z e z Komisję Budżetu i I n w e s t y c j i 
p o d c z a s p o s i e d z e n i a w d n i u 5 g r u d n i a 2 0 2 3 r . : 
Z m i a n y w P l a n i e wydatków n a z a d a n i a majątkowe w r o k u 2 0 2 4 , stanowiące tabelę n r 5 a 
d o p r o j e k t u uchwały budżetowej n a 2 0 2 4 r . : 
1 ) Z m i a n a n a z w y z a d a n i a Koncepcja rozbudowy Szkoły Podstawowej w Brzózem n a Projekt 

rozbudowy Szkoły Podstawowej w Brzózem i zwiększenie wartości t e g o z a d a n i a 
o 3 0 0 0 0 zł. Wartość z a d a n i a p o z m i a n i e 5 0 0 0 0 zł. Środki n a zwiększenie pochodzą 
z z a d a n i a Budowa oraz projekt oświetłenia ułicznego drogi krajowej nr 50 w Brzózem 
(ode. ul Długa - ul Północna) - wartość t e g o z a d a n i a p o z m i a n i e 1 2 0 0 0 0 zł. 

2 ) Z m n i e j s z e n i e z a d a n i a Budowa nakładki asfałtowej na ul Ołszowej w Niedziałce Drugiej 
0 40 000 zł, wartość z a d a n i a p o z m i a n i e 5 2 9 6 5 zł ( r a z e m z f u n d u s z e m sołeckim) 
1 p r z e n i e s i e n i e k w o t y 4 0 0 0 0 zł d o z a d a n i a Budowa nakładki asfałtowej na ul Długiej 
w Starej Niedziałce, wartość z a d a n i a p o z m i a n i e 1 1 0 0 0 0 zł. 

3 ) Z m n i e j s z e n i e o 2 0 0 0 0 zł z a d a n i a Zakup działki w Grębiszewie, wartość z a d a n i a 
p o z m i a n i e 7 0 0 0 0 zł. Z m n i e j s z e n i e o 2 0 0 0 0 zł z a d a n i a Zakup działki na potrzeby Szkoły 
Podstawowej w Starej Niedziałce, wartość z a d a n i a p o z m i a n i e 7 0 0 0 0 zł. 
P r z e n i e s i e n i e środków w łącznej wysokości 4 0 0 0 0 zł d o z a d a n i a Wykonanie nakładki 
asfałtowej na ul Majątkowej i Grabowej w Barczącej, wartość z a d a n i a p o z m i a n i e 
8 0 1 1 7 , 5 1 zł. 

4 ) Wykreślenie z a d a n i a Zakup beczkowozu wody czystej o wartości 3 0 0 0 0 zł 
i w p r o w a d z e n i e n o w e g o z a d a n i a Budowa nakładki asfałtowej na ul Akacjowej w Zakołu 
Wiktorowo o wartości 3 0 0 0 0 zł. 

Przewodniczący Rady - otworzył dyskusję n a d p r o j e k t e m budżetu n a 2 0 2 4 r . 
Radny Jarosław Krupski - odnosząc się d o o p i n i i R I O n a t e m a t p r o j e k t u budżetu 
powiedział, że uchwała budżetowa p o w i n n a być j a s n a i zrozumiała d l a adresatów, c z y l i 
mieszkańców g m i n y . Podziękował również p . S k a r b n i k z a sposób p r z e d s t a w i e n i a p r o j e k t u 
budżetu, b o j e s t o n d i a m e t r a l n i e i n n y niż t o było w p o p r z e d n i m r o k u , j e s t u p r o s z c z o n y 
i ułatwia z r o z u m i e n i e t e g o materiału. N i e s t e t y n a d a l p r o j e k t budżetu j e s t b a r d z o t r u d n y 
d o a n a l i z y d l a przeciętnego mieszkańca g m i n y . U z a s a d n i e n i e d o p r o j e k t u budżetu n a d a l n i e 
j e s t t a k i e j a k i e g o o c z e k u j e , a l e dzięki p o p r a w k o m w p r o w a d z o n y m p r z e z p . S k a r b n i k można 
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nazwać t o wyjaśnieniem. Wspólnie z Przewodniczącym R a d y u s t a l o n o , że będzie dążyło się 
d o p o p r a w y w t y m z a k r e s i e . W u z a s a d n i e n i u b r a k u j e i n f o r m a c j i o głównym k i e r u n k u , 
w którym g m i n a podąża i b r a k u j e podkreślenia, że d a n e w y d a t k i służą d o p o p r a w y jakości 
życia mieszkańców p r z y w y k o r z y s t a n i u potencjału g o s p o d a r c z e g o i społecznego d l a 
zrównoważonego r o z w o j u g m i n y . N i e m a też odwołania d o s t r a t e g i i r o z w o j u g m i n y i i n n y c h 
planów i dokumentów w i e l o l e t n i c h . B r a k u j e n a d a l o d n i e s i e n i a p l a n o w a n y c h k w o t 
w poszczególnych działach d o r o k u p o p r z e d n i e g o . Przeciętny m i e s z k a n i e c g m i n y będzie miał 
trudności z w y s z u k a n i e m interesujących g o i n f o r m a c j i . N i e udało się również p r z e z całą 
kadencję opracować w i e l o l e t n i e g o p l a n u r o z w o j u s i e c i dróg g m i n n y c h , który określałby 
ważność poszczególnych dróg g m i n n y c h , kolejność i c h m o d e m i z a c j i , u t r z y m a n i a c z y też 
remontów. P o d o b n y p r o b l e m d o t y c z y r o z w o j u s i e c i k a n a l i z a c y j n e j d l a k o l e j n y c h , d a l s z y c h 
miejscowości, c o z p u n k t u w i d z e n i a mieszkańców uniemożliwia podjęcie r a c j o n a l n e j d e c y z j i 
c o d o s p r a w k a n a l i z a c y j n y c h . P o z a t y m mieszkańcy c o r a z b a r d z i e j wypowiadają się 
w kontekście u m c h o m i e n i a t r a n s p o r t u z b i o r o w e g o i n a p e w n o wiąże się t o z w y k l u c z e n i e m 
k o m u n i k a c y j n y m p e w n y c h g m p o r a z c o r a z t m d n i e j s z y m i w a r u n k a m i j a z d y i n d y w i d u a l n y m i 
środkami t r a n s p o r t u w Mińsku M a z o w i e c k i m . W i n n y c h g m i n a c h , które mają t a k i e s a m o 
położenie j a k n a s z e , c z y l i o b w a r z a n k o w e wokół m i a s t a , występuje t r a n s p o r t z b i o r o w y 
w różnych k o n f i g u r a c j a c h i n a s i l e n i u . N i e s t e t y w n a s z y m p r z y p a d k u k o m u n i k a c j a z b i o r o w a 
d o t y c z y t y l k o m i a s t a . R a d n y K m p s k i p o s t u l u j e p o r a z k o l e j n y , a b y u c z c i w i e podejść 
d o z b a d a n i a p o t r z e b mieszkańców n a s z e j g m i n y w t y m z a k r e s i e , znaleźć środki finansowe 
n a o p r a c o w a n i e k o n c e p c j i t r a n s p o r t u z b i o r o w e g o i być p r z y g o t o w a n y m n a u r u c h o m i e n i e 
środków z p l a n u zrównoważonej mobilności m i e j s k i e j d l a m e t r o p o l i i w a r s z a w s k i e j . 
Powiedział również, że w g m i n i e j e s t p o n a d 8 0 0 uczniów szkół średnich i zapytał 
w j a k i sposób u c z n i o w i e docierają d o szkół, w j a k i sposób korzystają z zajęć p o z a l e k c y j n y c h 
i d o c z e g o z m i e r z a m y , jeśli będzie i m się ograniczało możliwość k o r z y s t a n i a z t a k i c h zajęć 
w związku z trudnościami k o m u n i k a c y j n y m i . Zapytał też j a k wygląda dostęp seniorów b e z 
samochodów d o usług z d r o w o t n y c h , które są świadczone n a t e r e n i e m i a s t a i w j a k i sposób 
t e o s o b y będą miały dotrzeć d o K l u b u S e n i o r a , który p l a n u j e m y otworzyć. 
Z d a n i e m p . K r u p s k i e g o zaangażowanie społeczne w p r o c e s p o d e j m o w a n i a d e c y z j i 
i p a r t y c y p a c j a w działaniu j e s t o g r a n i c z o n a d o r a d n y c h i sołtysów, którzy są r e p r e z e n t a n t a m i 
mieszkańców, a l e w związku z t y m , że n i e j e s t t o duży o d s e t e k mieszkańców 
t o n i e k o n i e c z n i e w pełni o d c z u w a m y t o c o mieszkańcy oczekują. B r a k u j e e d u k a c j i 
o b y w a t e l s k i e j , c z y l i z a p e w n i e n i a mieszkańcom dostępu d o p r o s t y c h i j a s n y c h i n f o r m a c j i 
n a t e m a t p r o c e s u budżetowego, p r z e d s t a w i e n i e budżetu w t a k i e j f o r m i e j a k otrzymują 
g o r a d n i i sołtysi n a p e w n o n i e zachęci mieszkańca d o j e g o p r z e a n a l i z o w a n i a i o d n i e s i e n i a 
się. B r a k u j e również k o n s u l t a c j i p u b l i c z n y c h , zebrań sołeckich n i e można z a t a k i e uważać 
z p o w o d u n i s k i e j f r e k w e n c j i i b r a k u reprezentacyjności. P o w i n n o przeprowadzać się a n k i e t y 
i badać o p i n i e mieszkańców, a b y pozyskać i n f o r m a c k e z w r o t n e o d mieszkańców, t a k j a k r o b i 
t o n p . sołtys G r a b i n y . K o l e j n y m s p o s o b e m są p l a t f o r m y i n t e r n e t o w e z możliwością d y s k u s j i . 
Zachęcił d o wzięcia p o d uwagę w przyszłym r o k u zgłoszonych u w a g . 

Pan Władysław Cełiński sołtys Grębiszewa - zapytał o zmianę dotyczącą z m n i e j s z e n i a 
o 2 0 t y s . zł p o z y c j i dotyczącej z a k u p u działki w Grębiszewie. Z m n i e j s z e n i e może 
spowodować, że n i e będzie możliwy z a k u p działki, ponieważ m u s i być o n a z a k u p i o n a 
w całości. 
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Radny Maciej Gałązka - powiedział, że patrząc ogólnie n a budżet t r z e b a zwrócić uwagę 
n a w y d a t k i związane z oświatą, które wynoszą 3 6 m i n zł i n i e można n i c z t y m zrobić, 
ponieważ oświata będzie pochłaniała t a k i e środki, a l e należy w t o inwestować, 
b o t o i n w e s t y c j a w d z i e c i , które są naszą przyszłością. Powiedział również, że d o p r o j e k t u 
budżetu złożono w i e l e wniosków i z n a c z n a i c h część n i e została uwzględniona, 
a u z a s a d n i e n i e m t e g o j e s t t o , że n i e m a środków n a i c h realizację. N i e s t e t y n i e może się 
z t y m zgodzić, b o j e s t t o m y l n e s t w i e r d z e n i e . Oczywiście n i g d y n i e było t a k , że w s z y s t k i e 
w n i o s k i znalazły się w budżecie, a l e p r o j e k t budżetu o p r a c o w u j e Wójt, więc p o w i n n o być 
p o d a n e , że w n i o s e k n i e został uwzględniony z tytułu d e c y z j i Wójta, b o o n o t y m decydował. 
Powiedział też, że należy r a c j o n a l n i e podchodzić d o wydatków, w j e d n y c h miejscowościach 
z r o b i o n o więcej, a w i n n y c h m n i e j . Powiedział również, że pojawiają się p y t a n i a o d c z e g o 
zależy p o z i o m d o f i n a n s o w a n i a poszczególnych zadań w d a n y c h miejscowościach, 
b o niektóre z a d a n i a są d o f i n a n s o w a n e w dużym s t o p n i u , i n n e w m n i e j s z y m , a j e s z c z e i n n e 
w ogóle n i e są d o f i n a n s o w a n e . Należy też zwracać uwagę n a jakość w y k o n y w a n y c h 
i n w e s t y c j i , a l e Zastępca Wójta n i e wyciągnął n i e s t e t y żadnych wniosków i k o n k l u z j i 
z b u d o w y p o b o c z y n a u l . M i o d o w e j , b o taką samą decyzję podjęto n a u l . Leśnej, a chodziło 
0 zmianę t e c h n o l o g i i . R a d n y m a wątpliwości c o d o racjonalności podjętej d e c y z j i , b o coś się 
n i e sprawdziło, a l e d a l e j się w t o b r n i e . W a r t o zrobić m n i e j i dokładniej, a n i e dużo 
a l e z a chwilę się t o w s z y s t k o r o z j e d z i e , t a k j a k p o b o c z a n a u l . M i o d o w e j w M a r i a n c e . 
Powiedział też, że w t y m budżecie zabrakło m u bezpieczeństwa i n a s p o t k a n i u w świetlicy 
w Barczącej n i e było Wójta a n i Zastępcy, a r o z m a w i a n o t a m o poważnych p r o b l e m a c h . 
N e w r a l g i c z n y m m i e j s c e m j e s t Brzóze, g d z i e zginęło już k i l k a osób i p o t r z e b a n p . wzmożyć 
współpracę z G D D K i A . Powiedział też, że m a nadzieję, że O S P Zamienię o t r z y m a 
d o f i n a n s o w a n i e i u d a się zakupić samochód pożamiczy. W s p r a w i e t r a n s p o r t u p u b l i c z n e g o 
powiedział, że popełniono błąd, ponieważ n i e podjęto t e g o t e m a t u i g o n i e p r z e a n a l i z o w a n o . 
Z b i e g i e m c z a s u widać, że M i a s t o Mińsk M a z o w i e c k i z b r o i się w t a b o r , p o d e j m u j e uchwały 
1 p r z y p a k i e c i e fit f o r 5 5 i p r z y p a k i e c i e k l i m a t y c z n y m być może będzie chciało wejść 
w s t r e f y c z y s t e g o p o w i e t r z a i w y p c h n i e w s z y s t k i e a u t a n a zewnątrz Mińska M a z o w i e c k i e g o . 
W a r t o porównać j a k i n n e , p o d o b n e samorządy podeszły d o t e j s p r a w y , b o dzięki t e m u n a s z e 
t e r e n y staną się b a r d z i e j a t r a k c y j n e . P o z a t y m Mińsk M a z o w i e c k i n i e j e s t w s t a n i e 
przebudować s w o i c h ciągów k o m u n i k a c y j n y c h , a i c h a u t o b u s y spóźniają się już kilkanaście 
m i n u t , więc będą robić w s z y s t k o , żeby wypchnąć a u t a . C z y m prędzej w e j d z i e się 
w kooperację z Mińskiem M a z o w i e c k i m w z a k r e s i e t r a n s p o r t u z b i o r o w e g o t y m l e p i e j , 
b o t o n a s c z e k a . Powiedział też, że t o j e s t spójny budżet, który zakłada i n w e s t o w a n i e 
w p o d s t a w o w e p o t r z e b y społeczne: kanalizację, wodociągi, oświetlenie, d r o g i . 
Wójt Gminy - powiedział, że n i e można w s z y s t k i e g o w s z y s t k i m dać, a l e r o z u m i e wywołany 
t e m a t t r a n s p o r t u i n a p e w n o j e s t t o b a r d z o p o t r z e b n a i ważna s p r a w a . M i a s t o j e s t b a r d z o 
z a k o r k o w a n e i w s z y s c y mają z t y m p r o b l e m . N a początku t e j k a d e n c j i , g d y kończył swoją 
działalność miński P K S były w y l i c z e n i a , że p o t r z e b n e są, n a ówczesne c z a s y , 2 m i n zł 
n a z a p e w n i e n i e m i n i m u m współpracy. A n a l i z a była w y k o n a n a i podjęto wówczas decyzję, 
że n i e w c h o d z i m y w t o , wówczas c z a s n i e było n a s n a t o stać. Przypomniał też o r o z b u d o w i e 
l i n i i k o l e j o w e j przebiegającej p r z e z t e r e n g m i n y . W s p r a w i e s p o t k a n i a w Barczącej 
dotyczącego bezpieczeństwa poinformował, że o r g a n i z a t o r e m była p o l i c j a , a n i e mógł się 
t a m pojawić z e względu n a i n n e ważne obowiązki i może przeprosić z a swoją nieobecność. 



w s p r a w i e bezpieczeństwa n a d r o g a c h poinformował, że r a z e m z r a d n y m Lipińskim już 
kilkanaście miesięcy t e m u był n a s p o t k a n i u w G D D K i A , p o d c z a s którego o m a w i a n o między 
i n n y m i s p r a w y związane z p r z e b i e g i e m t r a s k r a j o w y c h p r z e z t e r e n g m i n y . Padło w i e l e 
d e k l a r a c j i z e s t r o n y G D D K i A . W i e l e z n i c h , które były t e r m i n o w e pozostają w o p r a c o w a n i u . 
W y k o n a n o lewoskręt w Z a m i e n i u , n a t o m i a s t w Brzózem p r a k t y c z n i e n i c się n i e zmieniło 
p o z a d o s t a w i e n i e m p r z e z gminę k i l k u l a m p . Wójt powiedział też, że g m i n a n a d r a b i a s t r a t y 
i n f r a s t r u k t u r a l n e i p o t r z e b n e n a t o są środki, n a t o m i a s t w mieście j e s t i n n a s y t u a c j a i stać 
m i a s t o n p . n a rozwój k o m u n i k a c j i z b i o r o w e j . Odnośnie z m n i e j s z e n i a p o z y c j i dotyczącej 
z a k u p u nieruchomości w Grębiszewie poinformował, że d e c y z j a zapadła n a k o m i s j i i brał 
udział w j e j p o d e j m o w a n i u . P o d o b n a s y t u a c j a j e s t z nieruchomością w S t a r e j Niedziałce 
i t r z e b a zdawać s o b i e sprawę, że o b i e t r a n s a k c j e mogą n i e dojść d o s k u t k u l u b mogą dojść 
d o s k u t k u . G d y będzie możliwy z a k u p t y c h nieruchomości będzie chciało się znaleźć 
brakujące środki. 
Pan Aleksander Sikorski sołtys Grabiny - powiedział, że j e s z c z e n i e w s z y s t k i e 
miejscowości posiadają kanalizację i G r a b i n a będzie musiała czekać k i l k a l a t . Zwrócił 
również uwagę n a duży w z r o s t kosztów r e a l i z a c j i poszczególnych zadań, c o m a związek 
z sytuacją makroekonomiczną. Przechodząc d o żywienia d z i e c i w szkołach powiedział, 
że n a t e r e n i e g m i n y są d w a m o d e l e : k u c h n i e s z k o l n e i c a t e r i n g . K o s z t y c a t e r i n g u również 
z n a c z n i e wzrosły, a p o z a t y m niektóre placówki wypowiedziały umowę, ponieważ d z i e c i n i e 
były właściwie żywione. P r o b l e m y były zgłaszane n a k o m i s j a c h , a l e w p r o j e k c i e budżetu n i e 
znalazł środków p r z e w i d z i a n y c h n a e w e n t u a l n y w z r o s t kosztów żywienia d z i e c i w szkołach. 
W n i o s k o w a n o również o zmianę s p o s o b u żywienia polegającą n a z m i a n i e c a t e r i n g u 
n a żywienie z o r g a n i z o w a n e , a l e n i e znalazło t o o d z w i e r c i e d l e n i a w budżecie. W s p r a w i e 
k o m u n i k a c j i z b i o r o w e j powiedział, że d r u g i r a z o r g a n i z u j e ankietę mającą sprawdzić 
z a p o t r z e b o w a n i e mieszkańców n a taką usługę. Wcześniej w t e n sposób s p r a w d z a n e było 
z a p o t r z e b o w a n i e n a dowóz d z i e c i z południowej części g m i n y d o szkoły w H u c i e Mińskiej. 
Podał również wykładnie p r a w a regulującą k w e s t i e d o w o z u d z i e c i d o szkół. W kontekście 
pozostałych mieszkańców g m i n y powiedział, że n i e s t e t y większość miejscowości j e s t 
w y k l u c z o n a k o m u n i k a c y j n i e , ponieważ mieszkańcy n i e mają możliwości d o t a r c i a 
d o k o n k r e t n y c h m i e j s c , w których j e s t z a p e w n i o n a k o m u n i k a c j a m i e j s k a , która w o s t a t n i c h 
l a t a c h b a r d z o się rozwinęła, n a t o m i a s t k u r s y p r z e z t e r e n g m i n y z n a c z n i e zostały o k r o j o n e . 
Powiedział też, że s i a t k a przystanków a u t o b u s o w y c h , która j e s t w g m i n i e j e s t ułomna, 
ponieważ była r o b i o n a 4 - 5 l a t t e m u . Zwrócił też uwagę n a w y m o g i j a k i e muszą spełniać 
p r z y s t a n k i a u t o b u s o w e . W związku z t y m p o n a w i a inicjatywę sołtysów z e w s c h o d n i e j części 
g m i n y t j . G r a b i n a , K l u k i , Iłówiec, Wólka Iłówiecka, P r u s y C i e l e c h o w i z n a , T a r t a k i Chochół. 
W t y c h miejscowościach będzie p r o w a d z o n a d o b r o w o l n a a n o n i m o w a a n k i e t a , która będzie 
mogła być w y k o r z y s t a n a p o d c z a s t w o r z e n i a k o l e j n e j s i a t k i przystanków a u t o b u s o w y c h . 
W związku z t y m w n o s i , żeby w budżecie również t o zostało uwzględnione. Poprosił również 
o uwzględnienie w budżecie d y n a m i c z n e g o w z r o s t u l i c z b y mieszkańców, a p r z e d e 
w s z y s t k i m l i c z b y d z i e c i uczęszczającej d o szkół. 
Przewodniczący Rady - odnosząc się d o w y p o w i e d z i r a d n e g o K r u p s k i e g o w s p r a w i e 
k o n s u l t a c j i społecznych powiedział, że t r u d n o będzie „wyegzekwować" większą aktywność 
mieszkańców p r z y t w o r z e n i u p r o j e k t u budżetu i p r a c a c h n a d n i m . Mieszkańcy n i e mają 
p r z e d e w s z y s t k i m n a t o c z a s u i o d t e g o j e s t r a d n y l u b sołtys, żeby znać p o t r z e b y s w o i c h 
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mieszkańców i starać się załatwiać t e s p r a w y . Powiedział też, że o d 2 0 1 0 r . r e p r e z e n t u j e 
s w o j e okręgi w y b o r c z e i n a p r z e s t r z e n i t e g o c z a s u może stwierdzić, że z a i n t e r e s o w a n i e 
mieszkańców j e s t n a p o d o b n y m p o z i o m i e l u b n a w e t m a l e j e i wszędzie t a s y t u a c j a wygląda 
p o d o b n i e . J e s t t o p r o b l e m w s z y s t k i c h samorządów. W s p r a w i e t r a n s p o r t u przypomniał, 
że n a początku k a d e n c j i d y s k u t o w a n o n a t e n t e m a t i uważa, że wówczas podjęto słuszną 
decyzję, z a którą było p r a w i e 8 0 % r a d y , żeby t r a n s p o r t u n i e tworzyć. Wówczas w głównej 
m i e r z e decydowały o t y m k o s z t y w wysokości o k . 7 0 0 t y s . zł i u z n a n o wówczas, że są r z e c z y 
p i l n i e j s z e d l a mieszkańców. Oczywiście s y t u a c j a z m i e n i a się d y n a m i c z n i e i być może t r z e b a 
d o t e g o t e m a t u powrócić, a l e j e s t t o s p r a w a d l a k o l e j n e j r a d y g m i n y l u b wójta. Powiedział 
też, że n i e można patrzeć n a t e n budżet j a k n a budżet w y b o r c z y , b o j e s t n i s k i d e f i c y t 
budżetowy. Jeśli c h o d z i o kanalizację t o wyjątkowe w t e j k a d e n c j i j e s t t o , że u c h w a l o n o 
środki n a w s z y s t k i e k i e r u n k i i k a n a l i z a c j a r o z w i j a się równomiernie w e w s z y s t k i c h 
k i e r u n k a c h . R e a l i z a c j a k a n a l i z a c j i t o e f e k t p r a c n a k o m i s j a c h i n a p e w n o n i e można mówić, 
że n i e m a p l a n u . W l u t y m bądź m a r c u odbędą się k o l e j n e k o m i s j e i będą p o d e j m o w a n e 
d e c y z j e c o d o d a l s z e g o r o z w o j u s i e c i k a n a l i z a c y j n e j . Przechodząc d o budżetu podziękował 
p . S k a r b n i k z a formę p r z e d s t a w i e n i a , b o n a p e w n o j e s t t o l e p s z e niż w p o p r z e d n i m r o k u 
i myśli, że n i c n i e s t o i n a p r z e s z k o d z i e , żeby w przyszłym r o k u budżet wyglądał j e s z c z e 
l e p i e j i zwierał większą treść uzasadnień. Zwrócił też uwagę n a o g r a n i c z o n e środki, które n i e 
pozwalają n a realizację w s z y s t k i c h wniosków. W s p r a w i e wydatków oświatowych 
powiedział, że t e w y d a t k i zdominowały budżet, b o t o p o n a d 5 0 % , a l e w d a l s z y m ciągu 
d y r e k t o r z y n i e są z a d o w o l e n i i r o z u m i e t o , b o j e s t w i e l e problemów, które p e w n i e p o w i n n y 
być już załatwione n p . o g r o d z e n i e t e r e n u szkół, a l e t r z e b a d o t e g o r a c j o n a l n i e podchodzić 
i p o k o l e i realizować z e względu n a wielkość dostępnych środków. Powiedział również, 
że p r o j e k t budżetu p o p o p r a w k a c h w y p r a c o w a n y c h n a k o m i s j a c h p o z w o l i n a d a l s z e 
p o d n o s z e n i e k o m f o r t u życia mieszkańców i rozwój g m i n y , głównie jeśli c h o d z i 
o kanalizację, są też i n w e s t y c j e w szkoły. 

Przewodniczący Rady - zapytał, c z y ktoś c h c e j e s z c z e zabrać głos - n i e zgłoszono chęci 
z a b r a n i a głosu. D y s k u s j a została zamknięta. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod glosowanie zmiany do projektu uchwały 
budżetowej Gminy Mińsk Mazowiecki na 2024 r. proponowane 

przez Komisję Budżetu i Inwestycji 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Za było 13 radnych, nikt nie był przeciw, od głosu wstrzymał się 1 radny.. 

Z m i a n y d o p r o j e k t u uchwały budżetowej G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i n a 2 0 2 4 r . 
p r o p o n o w a n e p r z e z Komisję Budżetu i I n w e s t y c j i zostały przyjęte p r z e z Radę G m i n y . 
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Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 
budżetowej na 2024 r. wraz z przyjętymi zmianami 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Za podjęciem uchwały było 14 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu. 

Uchwała w sprawie uchwałenia budżetu Gminy Mińsk Mazowiecki na 2024 rok została 
podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr LXI.577.2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący R a d y G m i n y zarządził przerwę d o g o d z . 1 4 : 1 5 . 
P o p r z e r w i e o b r a d y zostały w z n o w i o n e . 

Punkt 10. 
Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Mińsk Mazowiecki na 2023 rok 

Skarbnik Gminy - przedstawiła u z a s a d n i e n i e d o p r o j e k t u uchwały i zgłosiła a u t o p o p r a w k i 
d o p r o j e k t u . 

Przewodniczący Rady - zapytał, c z y są p y t a n i a d o p r o j e k t u uchwały - pytań n i e zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Za podjęciem uchwały było 14 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu. 
Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Mińsk Mazowiecki na 2023 rok została 
p o d j ęta j ednogłośnie. 
Uchwała Nr LXI.578.2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Punkt 11. 
Uchwała w sprawie zmian Wiełołetniej Prognozy Finansowej Gminy Mińsk Mazowiecki 

na łata 2023-2032 

Skarbnik Gminy - poinformowała, że j e s t t o d o s t o s o w a n i e z m i a n w budżecie 
d o W i e l o l e t n i e j P r o g n o z y F i n a n s o w e j . 

Przewodniczący Rady - zapytał, c z y są p y t a n i a d o p r o j e k t u uchwały - pytań n i e zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Za podjęciem uchwały było 12 radnych, nikt nie był przeciw, od głosu wstrzymało się 
2 radnych. 

str . 1 1 / 1 7 

http://LXI.577.2023
http://LXI.578.2023


Uchwała w sprawie zmian Wiełołetniej Prognozy Finansowej Gminy Mińsk Mazowiecki 
na łata 2023-2032 została podjęta 
Uchwała Nr LXL579.2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Punkt 12. 
Uchwała w sprawie okreśłenia szczegółowych zasad, trybu przyznawania i pozbawiania 

oraz rodzajów i wysokości nagród i wyróżnień za osiągnięte wyniki sportowe 

Pani Sekretarz - przedstawiła p r o j e k t uchwały i poinformowała o p r a c a c h n a K o m i s j a c h . 
P r z e d s t a w i o n e zostały też z m i a n y w s t o s u n k u d o o b e c n i e obowiązującej uchwały. 
Przewodniczący Rady - zapytał, c z y są p y t a n i a d o p r o j e k t u uchwały - pytań n i e zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
Za podjęciem uchwały było 13 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu. 

Uchwała w sprawie okreśłenia szczegółowych zasad, trybu przyznawania i pozbawiania 
oraz rodzajów i wysokości nagród i wyróżnień za osiągnięte wyniki sportowe została 
podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr LXI.580.2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Punkt 13. 
Uchwała w sprawie powierzenia Miastu Mińsk Mazowiecki prowadzenia niektórych 

działań w ramach zadań pubłicznych dotyczących rozwiązywania probłemów 
uzałeżnień, przeciwdziałania przemocy w rodzinie i ochrony ofiar przed przemocą 

oraz udziełenia dotacji na ten ceł w 2024 roku 

Pani Sekretarz - przedstawiła p r o j e k t uchwały i poinformowała, że o d dwóch l a t 
obowiązuje p o r o z u m i e n i e z M i a s t e m w s p r a w i e k o r z y s t a n i a p r z e z mieszkańców g m i n y 
z Mińskiego C e n t r u m P r o f i l a k t y k i , g d z i e mogą uzyskać poradę i w s p a r c i e o r a z p o m o c 
psychologiczną. Dużo mieszkańców g m i n y k o r z y s t a z t e j f o r m y p o m o c y . Udział f i n a n s o w y 
g m i n y w 2 0 2 4 r . m a wynieść 1 4 0 t y s . zł, c z y l i j e s t większy niż w p o p r z e d n i c h l a t a c h , 
c o w y n i k a z ogólnego w z r o s t u kosztów i zwiększenia l i c z b y mieszkańców. 
Przewodniczący Rady - zwrócił uwagę n a dużą dostępność i szybkość w u z y s k i w a n i u 
w s p a r c i a . Pytań n i e zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
Za podjęciem uchwały było 13 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał 
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Uchwała w sprawie powierzenia Miastu Mińsk Mazowiecki prowadzenia niektórych 
działań w ramach zadań pubłicznych dotyczących rozwiązywania probłemów 
uzałeżnień, przeciwdziałania przemocy w rodzinie i ochrony ofiar przed przemocą oraz 
udziełenia dotacji na ten ceł w 2024 roku została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr LXL581.2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Punkt 14. 
Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Mińsk Mazowiecki do programu 

„Ogółnopołska Karta Seniora" 

Pani Sekretarz - poinformowała, że g m i n a r o z p o c z y n a działania n a k i e r o w a n e n a seniorów 
i j e d n y m z n i c h j e s t k l u b s e n i o r a . N a t o m i a s t p r o j e k t uchwały d o t y c z y k a r t y s e n i o r a , która 
upoważnia d o o t r z y m y w a n i e zniżek w różnych p o d m i o t a c h , z których towarów i usług 
korzystają s e n i o r z y . D l a g m i n y j e s t t o k o s z t o k . 5 t y s . zł r o c z n i e . 
Przewodniczący Rady - zapytał, c z y są p y t a n i a - pytań n i e zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
Za podjęciem uchwały było 13 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu. 

Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Mińsk Mazowiecki do programu 
„Ogółnopołska Karta Seniora" została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr LXI.582.2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Punkt 15. 
Uchwała w sprawie uchwałenia ramowego płanu pracy Rady Gminy Mińsk Mazowiecki 

na 2024 r. i sposobu jego reałizacji 

Przewodniczący Rady Gminy - przedstawił p r o j e k t uchwały i zapytał, c z y są p y t a n i a -
pytań n i e zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Za podjęciem uchwały było 13 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu. 

Uchwała w sprawie uchwałenia ramowego płanu pracy Rady Gminy Mińsk Mazowiecki 
na 2024 r. i sposobu jego reałizacji została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr LXI.583.2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Punkt 16. 
Uchwała w sprawie zatwierdzenia płanu pracy Komisji Budżetu i Inwestycji 

Rady Gminy Mińsk Mazowiecki na 2024 r. 

Przewodniczący Rady Gminy - przedstawił p r o j e k t uchwały i zapytał, c z y są p y t a n i a -
pytań n i e zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Za podjęciem uchwały było 13 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu. 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia płanu pracy Komisji Budżetu i Inwestycji Rady 
Gminy Mińsk Mazowiecki na 2024 r. została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr LXL584.2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Punkt 17. 
Uchwała w sprawie zatwierdzenia płanu pracy Komisji Oświaty, Kułtury i Sportu 

Rady Gminy Mińsk Mazowiecki na 2024 r. 

Przewodniczący Rady Gminy - przedstawił p r o j e k t uchwały i zapytał, c z y są p y t a n i a -
pytań n i e zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Za podjęciem uchwały było 13 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu. 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia płanu pracy Komisji Oświaty, Kułtury i Sportu Rady 
Gminy Mińsk Mazowiecki na 2024 r. została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr LXI.585.2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Punkt 18. 
Uchwała w sprawie zatwierdzenia płanu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Gminy Mińsk Mazowiecki na 2024 r. 

Przewodniczący Rady Gminy - przedstawił p r o j e k t uchwały i zapytał, c z y są p y t a n i a -
pytań n i e zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 
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w głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
Za podjęciem uchwały było 13 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu. 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia płanu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 
Gminy Mińsk Mazowiecki na 2024 r. została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr LXL586.2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Punkt 19. 
Uchwała w sprawie zatwierdzenia płanu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Mińsk Mazowiecki na 2024 r. 

Przewodniczący Rady Gminy - przedstawił p r o j e k t uchwały i zapytał, c z y są p y t a n i a -
pytań n i e zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Za podjęciem uchwały było 13 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu. 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia płanu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Mińsk 
Mazowiecki na 2024 r. została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr LXI.587.2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Punkt 20. 
Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Mińsk Mazowiecki 

z dnia 25 łistopada 2023 r. 

Radny Jakub Samborski Wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji -
poinformował o p r z e d m i o c i e s k a r g i i przedstawił opinię K o m i s j i w s p r a w i e s k a r g i . 
K o m i s j a zajęła s t a n o w i s k o rekomendujące u z n a n i e s k a r g i z a bezzasadną. 
Skarżący - powiedział, że w y k o n a w c y , których Wójt z a w s z e z e w s z y s t k i e g o b r o n i n i e 
przestrzegają umów i o r g a n i z a c j i r u c h u , jeśli ją mają t a k j a k n p . w Barczącej. 
Wójt n i e wyciąga z t e g o k o n s e k w e n c j i , a j e s t zarządcą d r o g i i o d p o w i a d a z a r u c h . M i m o , że 
w y k o n a w c a w c h o d z i z r o b o t a m i n a d r o g i t o i c h właścicielem j e s t g m i n a i Wójt m a 
obowiązek z a d b a n i a o t o , żeby odbywał się t a m w miarę n o r m a l n y r u c h . U t r u d n i e n i a muszą 
być z g o d n e z p r z e p i s a m i i z g o d n e z p r o j e k t a m i , a l e Wójt t o l e r u j e i wręcz a k c e p t u j e pracę 
różnych firm, n p . w Barczącej p r z y b u d o w i e c h o d n i k a , g d z i e skończyło się w e z w a n i e m 
P o l i c j i i w y k o n a w c a musiał usunąć p e w n e u t r u d n i e n i a z d r o g i . Wójt t o l e r u j e i a k c e p t u j e 
n i e l e g a l n e działania wykonawców, które są n a szkodę poruszających się p o d r o g a c h . 
Przewodniczący Rady - zapytał, c z y ktoś c h c e zabrać głos - pytań n i e zgłoszono. 
P r o j e k t uchwały zakłada u z n a n i e s k a r g i z a bezzasadną. 
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Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaprezentowany projekt uchwały 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Za podjęciem uchwały było 10 radnych, nikt nie był przeciw, od głosu wstrzymało się 
3 radnych. 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Mińsk Mazowiecki z dnia 
25 łistopada 2023 r. została podjęta 
Uchwała Nr LXL588.2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Punkt 21. 
Wołne wnioski 

Wójt - poinformował, że w y b o r y sołtysów odbędą się p o w y b o r a c h samorządowych, 
które są z a p l a n o w a n e w k w i e t n i u 2 0 2 4 r . Podziękował z a współpracę w 2 0 2 3 r . i złożył 
s e r d e c z n e życzenia n a 2 0 2 4 r . 
Radny Sławomir Komuda - zapytał o gazyfikację g m i n y . 
Sołtys Grabiny Ałeksander Sikorski - poinformował o społecznej a n k i e c i e dotyczącej 
z b a d a n i a z a p o t r z e b o w a n i a n a komunikację gminną i szkolną w południowej części g m i n y . 
Sołtys Grębiszewa Władysław Cełiński - podziękował w s z y s t k i m zaangażowanym 
w p o m o c udzieloną p o s z k o d o w a n y m w związku z pożarem w Grębiszewie. W s p r a w i e 
t r a n s p o r t u przypomniał, że g d y był z a m y k a n y P K S t o mówił, żeby g m i n y z p o w i a t u 
mińskiego złożyły się n a j e g o f u n k c j o n o w a n i e . Powiedział również, że s p r a w a k o m u n i k a c j i 
n i e j e s t t a k a łatwa i n a w s i są i n n e u w a r u n k o w a n i a niż w mieście, n a t o m i a s t t r a n s p o r t m i e j s k i 
finansują też mieszkańcy g m i n y , którzy przyjeżdżając d o Mińska i płacą z a p a r k o w a n i e . 
Zwrócił też uwagę n a duże k o s z t y związane z t r a n s p o r t e m i w y s o k i e c e n y biletów 
u p r y w a t n y c h przewoźników. Przechodząc d o s p r a w y S z p i t a l a P o w i a t o w e g o w Mińsku 
M a z o w i e c k i m wyraził n e g a t y w n e o p i n i e dotyczące f u n k c j o n o w a n i a t e j placówki i poprosił, 
żeby władze samorządowe zajęły się s z p i t a l e m i postarały się poprawić j e g o działanie. 
Uczestnik sesji - zapytał d l a c z e g o Wójt a k c e p t u j e n i e o f i c j a l n y o b i e g dokumentów 
w Urzędzie G m i n y . Zastępca Wójta d o s k o n a l e w i e , że t a k i o b i e g i s t n i e j e , a p o l e g a o n n a t y m , 
że f i r m y pracujące d l a g m i n y , jeśli n i e wyrobią się w t e r m i n i e p r z e k a z a n i a dokumentów 
t o przynoszą d o k u m e n t y w t e c z c e p r a c o w n i k o m , a n i e d o s e k r e t a r i a t u . P o t e m t e d o k u m e n t y 
są nieopieczętowane i n i e w i a d o m o k i e d y wpłynęły. U c z e s t n i k s e s j i p o s i a d a t a k i e d o k u m e n t y 
i g m i n a n i e j e s t w s t a n i e powiedzieć, k i e d y zostały złożone. Zapytał też k i e d y Wójt w y k o n a 
d w a w y r o k i sądów a d m i n i s t r a c y j n y c h , w których przegrał, b o d o t e j p o r y j e s z c z e n i e zostały 
w całości w y k o n a n e . 
Radny Maciej Gałązka - powiedział, że m a z Przewodniczącym zupełnie rozbieżne p o l i t y k i 
w niektórych płaszczyznach i i c h myślenie się różni. Poprosił też Wójta o naprawę d r o g i 
w M a r i a n c e w t r y b i e p i l n y m , b o z a chwilę u c z e s t n i c y r u c h u n a t e j d r o d z e będą m i e l i 
d o n a p r a w y s w o j e s a m o c h o d y . Zapytał też o budowę k a n a l i z a c j i w G l i n i a k u i podziękował 
p . Sołtys C i e l e c h o w i z n y i Przewodniczącemu z a miły g e s t w s p a r c i a d l a j e d n e j z r o d z i n . 
Wójt - w s p r a w i e g a z y f i k a c j i odpowiedział, że n i e j e s t t o z a d a n i e własne g m i n y , a l e k i l k a l a t 
t e m u p r z e p r o w a d z o n o ankietę, z której w y n i k a , że jesteśmy g o t o w i d o o d b i o r u g a z u i Spółka 
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G a z o w n i c z a dostała t e materiały. Powiedział też o s p o t k a n i a c h w M a z o w i e c k i e j Spółce 
G a z o w n i c z e j i skrócenie p r z e z G a z o w n i e o c z e k i w a n e g o c z a s u z w r o t u kosztów i n w e s t y c j i 
z 3 0 l a t d o 2 0 l a t . W związku z t y m p r i o r y t e t e m d l a G a z o w n i są o d c i n k i z dużym 
zagęszczeniem i dużym p r z e w i d y w a n y m p o b o r e m g a z u . W s p r a w i e s z p i t a l a odpowiedział, 
że z a p e w n e należałoby zacząć o d w y l e c z e n i a całej służby z d r o w i a , a l e przekaże i n f o r m a c j e 
i sygnały. Powiedział też o s p o t k a n i a c h j a k i e odbywały się z p r z e d s t a w i c i e l a m i s z p i t a l a 
p o w i a t o w e g o i t r u d n e j s y t u a c j i f i n a n s o w e j . W s p r a w i e d r o g i w M a r i a n c e odpowiedział, 
że t o bieżące u t r z y m a n i e , a l e s z y k u j e m y się d o b u d o w y k a n a l i z a c j i w t e j miejscowości 
w 2 0 2 4 r . , a l e n i e w i a d o m o j e s z c z e n a j a k i c h w a r u n k a c h u d a się wyłonić wykonawcę. 
W związku z t y m r a c z e j n a s t a w i a się n a doraźne łatanie d z i u r n a t e j d r o d z e . W s p r a w i e 
n i e o f i c j a l n e g o o b i e g u dokumentów podziękował z a zgłoszenie i powiedział, że z a i n t e r e s u j e 
się tą sprawą. W s p r a w i e wyroków sądu powiedział, że w t e j c h w i l i pamięta o j e d n y m 
w y r o k u , w którym chodziło o karę administracyjną bodajże 1 0 0 zł, a l e n i e pamięta w j a k i m 
m i e j s c u j e s t t a s p r a w a . 
Zastępca Wójta - odnośnie k a n a l i z a c j i w G l i n i a k u powiedział, że w s z y s t k i e p r a c e zmierzają 
d o końca, n a t o m i a s t p r a c o w n i c y z działu i n w e s t y c y j n e g o m i e l i bezpośrednio zajmować się 
k w e s t i a m i o d b i o r o w y m i . Protokół o d b i o r u n i e był j e s z c z e s p i s a n y , a l e n i e było żadnych 
sygnałów, że w y k o n a w c y t e g o z a d a n i a miałoby się n i e udać g o zakończyć. 
Przewodniczący Rady - podziękował z a życzenia n o w o r o c z n e i złożył s e r d e c z n e życzenia 
n o w o r o c z n e o r a z podziękował z a współpracę w 2 0 2 3 r . 

Przewodniczący R a d y G m i n y zamknął o b r a d y L X I s e s j i R a d y G m i n y Mińsk 
M a z o w i e c k i , które odbyły się w d n i u 2 8 g r u d n i a 2 0 2 3 r . 

Protokół sporządził: 
Paweł D r o b o t o w s k i y 

Punkt 22. 
Zamknięcie obrad 
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